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Sammanfattning
PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Kalmar kommun genomfört en
granskning av organisation och rutiner för orosanmälningar och placeringar av barn och
unga i HVB-hem och familjehem. Granskningens syfte är att bedöma om
socialnämndens arbete med orosanmälningar och placeringar av barn och unga i hem
för vård och boende och i familjehem sker ändamålsenligt och med tillräcklig intern
kontroll.

Utifrån genomförd granskning är vår samlade bedömning att socialnämndens arbete
med orosanmälningar och placeringar av barn och unga i hem för vård och boende och i
familjehem inte helt sker på ett ändamålsenligt och med tillräcklig intern kontroll.

Nedan ses bedömning för varje revisionsfråga. För fullständiga bedömningar se
respektive revisionsfråga i rapporten eller det avslutande avsnittet “Sammanfattande
bedömningar utifrån revisionsfrågor”.

Sammanfattande bedömningar utifrån revisionsfrågor
Revisionsfråga Bedömning

1. Finns en väl definierad
organisation, rutiner och
riktlinjer inom
handläggningsprocessen
(som, utifrån nämndens
ansvar, säkerställer att
orosanmälningar fångas
upp och hanteras och om
skyddsbedömningar
genomförs i enlighet med
gällande krav)?

Delvis
Det bedömer vi utifrån att det
finns en tydlig organisation och
ett strukturerat flöde för att ta
emot ansökningar och
anmälningar rörande barn och
unga. I aktuell
delegationsordning regleras
vilken funktion som har
delegation att fatta vilken typ
av beslut.

Vi noterar dock att
administratör enligt
delegationsordning har
möjlighet att besluta om att
inleda eller avsluta en
utredning vilket inte
harmonierar med gällande
lagstiftning. Enligt
socialtjänstlagen ska
socialnämnden använda
handläggare som har avlagt
svensk socionomexamen eller
annan relevant examen på
minst grundnivå i högskolan
för detta utförande. Enligt
uppgift tar ej administratör
beslut om att inleda eller
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avsluta utredning kring barn
och unga vilket kommer
förtydligas i kommande
justerande delegationsordning
som uppges ska antas i
nämnd januari 2022.

2. Har skyddsbedömning
genomförts och
dokumenterats i enlighet
med socialtjänstlag och
socialstyrelsens
föreskrifter?

Delvis
Vi bedömer detta utifrån att det
finns rutiner framtagna som
fastställer handläggningen vid
skydds- och
förhandsbedömning vid
ansökan och anmälan. Vi kan
även konstatera utifrån
genomförd aktgranskning att
skyddsbedömning i de
granskade ärenden har
genomförts enligt
socialstyrelsens föreskrifter.
Vår bedömning är att
granskningen inte kan ge svar
på om förhandsbedömningar
sker inom satta tidsgränser,
men att verksamheten har en
rutin för att hantera detta.
Vidare kan konstateras att
verksamhetssystemet inte
utgör något stöd för att
säkerställa att
skyddsbedömningar och
förhandsbedömningar
genomförs och detta inom
utsatt tidsram. Systemet ger
inte heller förutsättningar att ta
ut önskvärd statistik kring
detta.

3. Finns rutiner för
planering, placering och
uppföljning i HVB-hem och
familjehem?

Ja
Vi bedömer att det finns rutiner
för planering, placering och
uppföljning i HVB-hem och
familjehem.
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4. Hur säkerställer
nämnden att den enskilde
individen får den vård och
behandling som denne är
berättigad till?

Nej
Detta bedömer vi utifrån att i
samtliga åtta granskade
ärenden finns vårdplaner
upprättade. I fyra av de åtta
granskade ärendena har en
genomförandeplan upprättats.
I dessa anges mål och
inriktning för vården samt hur
den ska genomföras. Vi
bedömer att nämnden bör
säkerställa en spårbarhet till
datum för upprättande av vård-
och genomförandeplaner.

I Socialstyrelsens skrift
Placerade barn och unga -
Handbok för socialtjänsten
anges att
genomförandeplanen ska
innehålla uppgifter om när och
hur planen ska följas upp. I vår
aktgranskning fann vi att
mallen för genomförandeplan
innehåller rubriken Hur
uppföljningen ska genomföras,
vilket vi ser positivt på. Vi
noterar dock att planerna
innehåller olika uppgifter om
hur och/eller när uppföljning
ska ske.

5. Är tillämpade rutiner vid
upphandling av vårdplatser
tillfredsställande?

Ja
Detta bedömer vi utifrån att vi i
granskningen har erhållit en
rutin vid upphandling av
vårdplatser. Vi har i
granskningen även tagit del av
en checklista som tydliggör
vilka kontroller som ska
genomföras utanför placering
av ramavtal. Vi ser positivt på
att nämnden har tecknat
ramavtal avseende HVB-hem
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genom en nationell
upphandling med SKR
Kommentus, numera ADDA.
Utifrån tecknat ramavtal
genomförs avrop.

Vid placering utom ramavtal
uppges att det genomförs
kontroll av tillstånd från IVO
inför samtliga placeringar samt
inhämtning av minst två
kommuners referenser.
Undantag kan finnas vid de
tillfällen då en mycket akut
placering ska göras.

6. Hur säkerställer
nämnden att upphandlade
tjänster är av god kvalitet?

Delvis
Det bedömer vi utifrån att de
flesta barn har placeringar
inom ramen för upprättat
ramavtal där erforderliga
kontroller av leverantören ska
vara säkerställda.

Vidare kan vi konstatera att
fyra av de åtta ärenden som vi
aktgranskat saknar upprättad
genomförandeplan som kan
ligga till grund för att
säkerställa kvaliteten hos
leverantören i det enskilda
ärendet. Vi kan vidare
konstatera att det finns ett
arbete med hantering av
synpunkts- och
klagomålshantering vilket även
uppges ha utvecklats senaste
åren. Dock omfattas inte
inkomna synpunkter och
klagomål brister hos de
upphandlade leverantörerna.

Vår bedömning är att
verksamheten kan med fördel
följa SKR:s skrift Upphandling
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och uppföljning av HVB där
kommunen som har avtal med
en leverantör kan göra
uppföljningar genom att
exempelvis undersöka
redovisningar av
egenkontroller och andra
inkomna dokument.

Vi rekommenderar
socialnämnden att utarbeta
och dokumentera former för
hur man säkerställer att
upphandlade tjänster är av
god kvalitet.

Rekommendationer
Utifrån genomförd granskning rekommenderar vi socialnämnden att:

● säkerställa att verksamhetssystemet är ett stödjande verktyg i
handläggningsprocessen exempelvis genom att säkerställa att skydds- och
förhandsbedömningar genomförs i enlighet med gällande tidsgränser. Systemet bör
även underlätta kontroller av att handläggning har skett på korrekt sätt.

● säkerställa att samtliga placeringar har en genomförandeplan som omfattar på vilket
sätt och när dessa skall följas upp.

● säkerställa att verksamheten kan med fördel följa SKR:s skrift Upphandling och
upphandling av HVB där kommunen som har avtal med en leverantör kan göra
uppföljningar genom att exempelvis undersöka redovisningar av egenkontroller och
andra inkomna dokument.

● utarbeta och dokumentera former för hur man säkerställer att upphandlade tjänster
är av god kvalitet.

5



Innehållsförteckning

Sammanfattning 1

Sammanfattande bedömningar utifrån revisionsfrågor 1

Inledning 8

Bakgrund 8

Syfte och revisionsfrågor 8

Revisionskriterier 9

Avgränsning 9

Metod 9

Granskningsresultat 10

Organisation, rutiner och riktlinjer för att säkerställa mottagande och
skyddsbedömning vid orosanmälan. 10

Rutiner, placering och uppföljning i HVB-hem och familjehem 14

Rutiner vid upphandling 18

Upphandlade tjänster är av god kvalitet 20

6



Inledning
Bakgrund
Socialtjänsten har att utan dröjsmål hantera orosanmälningar eller om den på annat sätt
får kännedom om faktorer med misstanke om att barn far illa.

Socialtjänstlagen reglerar att insatser ges utifrån individuella bedömningar och i samråd
med den enskilde. I första hand bör insatser ges i öppna former, men av olika skäl
placeras barn och unga på institution och i familjehem. Insatser inom barn- och
ungdomsvården innebär ofta ett stort ingrepp i barns, ungdomars och familjers liv.
Samhället tar i dessa sammanhang på sig ett stort ansvar. HVB-hem och familjehem
som anlitas ska innan placering utredas för att säkerställa avseende kompetens och
förmåga.

Utifrån både individ- och ekonomiperspektivet är det viktigt att placeringarna leder till
önskat resultat. Det är därför viktigt att nämnden har rutiner för att följa upp och
utvärdera resultaten av dessa placeringar.

Nämnden ska vidare försäkra sig om att det bedrivs ett systematiskt kvalitetsarbete i
verksamheter som läggs ut på enskilt bedriven verksamhet.

De förtroendevalda revisorerna i Kalmar kommun har gett PwC i uppdrag att genomföra
en granskning inom socialnämnden avseende orosanmälningar och placering av barn
och unga i HVB-hem och familjehem.

Uppdraget har tillkommit utifrån en genomförd risk- och väsentlighetsanalys.

Syfte och revisionsfrågor
Granskningens syftar till att bedöma om socialnämndens arbete med orosanmälningar
och placeringar av barn och unga i hem för vård och boende och i familjehem sker
ändamålsenligt och med tillräcklig intern kontroll.

Revisionsfrågor:

Orosanmälningar

● Finns en väl definierad organisation, rutiner och riktlinjer inom handläggningsprocessen
(som, utifrån nämndens ansvar, säkerställer att orosanmälningar fångas upp och om
skyddsbedömningar genomförs i enlighet med gällande krav)?

● Har skyddsbedömning genomförts och dokumenterats i enlighet med socialtjänstlag
och socialstyrelsens föreskrifter?

Placeringar

● Finns rutiner för planering, placering och uppföljning i HVB-hem och familjehem?
● Hur säkerställer nämnden att den enskilde individen får den vård och behandling som

denne är berättigad till?
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● Är tillämpade rutiner vid upphandling av vårdplatser tillfredsställande?
● Hur säkerställer nämnden att upphandlade tjänster är av god kvalitet?

Revisionskriterier
Med revisionskriterier avses de bedömningsgrunder som bildar underlag för revisionens
analyser och bedömningar.

● Socialtjänstlagen (SoL)

● Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2012:11)

● Lokala styrdokument och ramavtal

● Ersättningar och villkor vid familjehemsvård av barn, unga och vuxna,
vårdnadsöverflyttningar m.m. (SKL, Cirkulär Nummer:2006:76)

Avgränsning
Granskningen avgränsas huvudsakligen till år 2021. I övrigt se syfte och omfattning.

Metod
Granskningen har genomförts genom intervjuer med förvaltningschef, verksamhetschef
och en gruppintervju med ett urval av handläggare. Dokumentationsgranskning/analys
har genomförts bl.a. av mål- och styrdokument, delegationsordning, ramavtal,
riktlinjer/rutiner inom området, socialnämndens protokoll, socialnämndens budget och
årsbokslut.

Vi har inom ramen för granskningen genomfört en aktgranskning av totalt 16 ärenden,
varav 8 ärenden avser att granska skyddsbedömningar och 8 ärenden har omfattat att
granska rörande barn och unga som placerats i HVB-hem enligt SoL. I aktgranskningen
avseende skyddsbedömningar har vi kontrollerat om bedömning av barnet/ungdomens
omedelbart skydd har genomförts samt om det genomförts skyndsamt. Vi har även
kontrollerat om bedömningen har genomförts av rätt delegat kopplat till nämndens
delegationsordning. Aktgranskningen avseende barn och unga som placerats i
HVB-hem enligt SoL omfattar i huvudsak kontroll av huruvida individuellt utformade
vård- och genomförandeplaner finns upprättade.

Vi har även begärt in verksamhetsstatistik för analys såsom: antalet inkomna
anmälningar, antal beslut om att inleda utredning, antal beslut om att avsluta utredning,
antal genomförda förhandsbedömningar inom 14 dagar, antal genomförda
skyddsbedömningar genomförda inom 24 timmar, antal beslut om förlängd
utredningstid, vem som varit beslutsfattare avseende förlängd utredningstid samt antalet
ofördelade ärenden. Vi har i granskningen inte erhållit all begärd statistik. Detta utifrån
att det enligt uppgift inte går att få ut statistiken ur verksamhetssystemet. Detta redogörs
mer i respektive revisionsfråga.

De intervjuade har beretts möjlighet att sakgranska rapporten.
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Granskningsresultat

Organisation, rutiner och riktlinjer för att säkerställa mottagande och
skyddsbedömning vid orosanmälan.
Ett barn eller ungdom kan bli aktuell på socialtjänsten genom en anmälan, ansökan eller
information på annat sätt (Intern iakttagelse, begäran om yttrande etc.). I det här kapitlet
fokuserar på verksamhetens förmåga att ta emot anmälningar samt hantera dessa fram
till och med ett beslut om att inleda/inte inleda utredning.

I Socialtjänstlagen regleras bland annat att socialnämnden utan dröjsmål ska hantera
orosanmälningar eller om den på annat sätt får kännedom om faktorer med misstanke
om att barn far illa. Där regleras också att socialnämnden, samma dag som anmälan
inkommer eller nästkommande dag, ska göra en bedömning av om barnet eller den
unge är i behov av omedelbart skydd. Den så kallade skyddsbedömningen ska
dokumenteras. Regeringen uttalar i förarbetena att socialnämnden behöver ta fram
rutiner för hur en skyddsbedömning ska göras.

I Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd om dokumentation framgår att den1

dokumenterade skyddsbedömningen ska innehålla följande uppgifter:

● vilken bedömning som har gjorts av barnets eller den unges behov av omedelbart
skydd,

● vilka faktiska omständigheter och händelser av betydelse som ligger till grund för
nämndens bedömning,

● när bedömningen har gjorts, och
● namn och befattning eller titel på den som har gjort bedömningen.

Med anledning av ovanstående har vi i aktgranskningen kontrollerat om bedömning av
barnet/ungdomens omedelbart skydd har genomförts samt om det genomförts
skyndsamt. Vi har även kontrollerat om bedömningen har genomförts av rätt delegat
kopplat till nämndens delegationsordning.

Beslut om huruvida utredning ska inledas eller inte ska beslutas inom 14 dagar efter att
anmälan har inkommit (om det inte finns synnerliga skäl för annat). Ett sådant beslut
behöver dock inte fattas om det redan pågår en utredning om det barn eller den unge
som anmälan avser. Enligt 3 kap 3 a § ska socialnämnden använda handläggare som
har avlagt svensk socionomexamen eller annan relevant examen på minst grundnivå i
högskolan vid bedömning om utredning ska inledas rörande barn och unga. För att
kontrollera detta har vi inom ramen för granskningen begärt in statistik avseende
andelen inkomna anmälningar där förhandsbedömning genomförts inom 14 dagar.

1 Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd om dokumentation i verksamhet som bedrivs med stöd av SoL, LVU, LVM
och LSS
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Vi kommer i det här kapitlet att besvara följande två revisionsfrågor:

Revisionsfråga 1: Finns en väl definierad organisation, rutiner och riktlinjer inom
handläggningsprocessen (som, utifrån nämndens ansvar, säkerställer att
orosanmälningar fångas upp och om skyddsbedömningar genomförs i enlighet med
gällande krav)?

Revisionsfråga 2: Har skyddsbedömning genomförts och dokumenterats i enlighet med
socialtjänstlag och socialstyrelsens föreskrifter?

Iakttagelser
Organisation
Inom socialförvaltningen finns ett antal verksamhetsområden varav Barn och familj är ett
verksamhetsområde. Inom verksamhetsområdet Barn och familj finns ett antal enheter,
bland annat en mottagningsenheten som är den enhet som tar emot inkomna
orosanmälningar. Vid intervjuer framkommer att de som hanterar inkomna
orosanmälningar uppbär socionomexamen.

På Kalmar kommuns hemsida finns en instruktion och länk för hur en orosanmälan skall
göras, samt mailadress och telefonnummer till mottagningsenheten. Anmälningar som
inkommer utanför kontorstid hanteras genom en så kallad socialjour.

En orosanmälan kan inkomma via e-tjänst, post, fax, mail, telefon eller egen intern
iakttagelse (intern orosanmälan). Information om på vilket sätt och vart man skall vända
sig vid en orosanmälan framgår på kommunens hemsida.

Alla inkomna anmälningar/ansökningar registreras av administratör i
verksamhetssystemet Procapita. Därefter överlämnas anmälan/ansökan personligen
över av administratör till berörd handläggare på mottagningsenheten. Anmälningar som
inkommer kopplat till ett redan pågående ärende överlämnas anmälan/ansökan till
ärendets registrerade handläggare eller vid dennes frånvaro till en kollega.

Handläggare inom mottagningsenheten ansvarar bland annat för att genomföra den
bedömning av behov av omedelbart skydd (så kallad skyddsbedömning) vilket enligt
SoL ska genomföras genast. Det ligger även i mottagningsenhetens ansvar att
genomföra den förhandsbedömning som utmynnar i ett beslut om att inleda eller inte
inleda utredning. I de fall som utredning inleds lämnas ärendet vidare till utredande
socialsekreterare. Det finns tre utredande enheter.

Rutiner och riktlinjer vid orosanmälningar
Vi har inom ramen för granskningen tagit del av rutinen Att ta emot anmälan (Daterad
2019-01-19), hämtad från socialförvaltningens verksamhetshandbok. Rutinen syftar till
att beskriva förvaltningens mottagning och handläggning av inkomna anmälningar och
ansökningar. I rutinen framgår när och hur skyddsbedömningar skall genomföras. Vid
mottagande av en orosanmälan finns även ett stöd för handläggaren genom en
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upprättad checklista. Checklistan omfattar bland annat en punkt om att
ställningstagande ska göras av behov om akut skyddsåtgärd.

Intervjuade uppger att verksamhetsområdet Barn och familj övergår allt i större
uträckning till ett mer processorienterat arbetssätt. Detta innebär att i takt med att
respektive process kommer att dokumenteras kommer antal rutiner att minska.

Vi har inom ramen för granskningen tagit del av processbeskrivning Att trygga, säkra
och stödja barn och ungas levnadsvillkor. Denna processbeskrivning tydliggör de olika
delprocesser och aktiviteter som ryms inom huvudprocessen. De dokumenterade
processer som finns omfattar de olika stegen från att motta en anmälan/ansökan till att
ett ärende avslutas. En sådan dokumenterad process rör just "att bedöma barn och
ungas behov av skydd och stöd".

Handläggningsförfarandet
Utöver Socialstyrelsens handböcker används även lokalt framtagna rutiner för hur
skyddsbedömningar ska genomföras. Intervjuade beskriver att inflödet av
orosanmälningar varit högt hittills under år 2021, vilket också föranlett att många
skyddsbedömningar har behövt genomföras. Verksamheten själv uppfattar följsamheten
till lagstiftningens krav inom detta område som god.

Inom ramen för granskningen har vi genomfört en aktgranskning i 8 ärenden i syfte att
kontrollera om skyddsbedömning genomförts skyndsamt samt om de innehåller de
uppgifter som framgår i Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd avseende
skyddsbedömning. Utifrån genomförd aktgranskning kan vi konstatera att i 7 av 8
ärenden har skyddsbedömning genomförts samma dag som anmälan inkommit. Ett
ärende har skyddsbedömningen genomförts dagen efter. I huvudsak används en och
samma struktur för dokumentation av genomförd skyddsbedömning, detta för att
säkerställa en rättssäker och enhetlig handläggning kring genomförande av
skyddsbedömning. Det går att utläsa vem som upprättat aktanteckningar samt när
anteckningen upprättats. Vi kan också se att det tydligt framgår vilka faktiska
omständigheter och händelser av betydelse som ligger till grund för nämndens
bedömning.

Vi har inom ramen för granskningen efterfrågat verksamhetsstatistik avseende bland
annat antal genomförda skyddsbedömningar och andelen genomförda
förhandsbedömningar inom 14 dagar. Enligt uppgift från verksamheten är denna statistik
ej möjlig att ta del av från verksamhetssystemet Procapita. Vad det gäller
verksamhetens förutsättningar att genomföra förhandsbedömning och ta beslut om att
inleda utredning eller ej inleda utredning så säger de intervjuade att de vanligtvis hinner
med detta inom 14 dagar. I de fall det finns särskilda skäl för att förhandsbedömning tar
längre tid så informeras chef om orsaken till att beslut dröjer och det ska dokumenteras.

Vid intervjuer uppges att verksamhetssystemet innehåller möjlighet till att bevaka
pågående ärenden och påminna om när exempelvis ett ärende skall följas upp.
Handläggaren behöver då aktivt välja i verksamhetssystemet att denna bevakning
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önskas. I samband med sakgranskningen framgår att det även går att lägga in
bevakningar på förhandsbedömningar, men det måste då också läggas in manuellt av
handläggaren. Denna bevakningsmöjlighet finns dock ej kring skyddsbedömningar vilket
uppges skulle bidra till en kvalitetssäkring i processen.

Inom socialförvaltningen uppges att man arbetar i enlighet arbetssättet BBIC . BBIC är2

ett arbetssätt för socialtjänstens barn- och ungdomsvård genom bland annat struktur för
handläggning, genomförande och uppföljning av myndighetsutövningen. Vid intervjuer
framkommer att de har identifierat ett behov om mer kunskap kring BBIC varför
förvaltningen har utsett en socialsekreterare med utökat ansvar. Socialsekreteraren har
till uppgift att vara ett stöd för verksamheten kring BBIC och dess handläggning.

Delegationsordning
Socialnämnden har en antagen delegationsbestämmelse som reglerar vilket delegat
som har rätt att fatta beslut i olika ärenden. Det framgår bland annat att delegationen
avseende beslut om att inleda eller avsluta utredning ligger som lägsta nivå på
administratör, medan beslut om att utredning inte ska inledas ligger som lägsta nivå på
enhetschef. I samband med sakgranskning framgår att det enbart är inom vissa
vuxenärenden (försörjningsstöd) som administratör har möjlighet att inleda eller avsluta
utredning. Enligt uppgift tar administratör ej beslut att inleda eller avsluta utredningar
kring barn och unga. Detta kommer förtydligas i delegationsordningen och kommer tas
upp för beslut på nämndens januarimötet 2022.

Egenkontroller
Vid intervjuer framkommer att enhetchef genomför personaktgranskningar. Enhetschef
får en gång i månaden påminnelse via verksamhetssystemet när det är dags för en
granskning. Enligt upprättad riktlinje ska två ärenden per handläggare granskas. Om
personaktsgranskningen påvisar avvikelser skall händelserapporteringar upprättas.
händelserapportering ska göras vid avvikelser. Detta presenteras för nämnden.

Bedömning

Revisionsfråga 1: Finns en väl definierad organisation, rutiner och riktlinjer inom
handläggningsprocessen (som, utifrån nämndens ansvar, säkerställer att
orosanmälningar fångas upp och hanteras)?

Bedömning: Delvis.

Det bedömer vi utifrån att det finns en tydlig organisation och ett strukturerat flöde för att
ta emot ansökningar och anmälningar rörande barn och unga. I aktuell
delegationsordning regleras vilken funktion som har delegation att fatta vilken typ av
beslut.

2 Barns behov i centrum, BBIC, beskriver ett arbetssätt för socialtjänstens barn- och ungdomsvård. Det
innehåller en struktur för handläggning, genomförande och uppföljning av myndighetsutövningen. BBIC är
anpassat efter socialtjänstens regelverk. Hämtat från Socialstyrelsen.
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Vi noterar dock att administratör enligt delegationsordning har möjlighet att besluta om
att inleda eller avsluta en utredning vilket inte harmonierar med gällande lagstiftning.
Enligt socialtjänstlagen ska socialnämnden använda handläggare som har avlagt
svensk socionomexamen eller annan relevant examen på minst grundnivå i högskolan
för detta utförande. Enligt uppgift tar ej administratör beslut om att inleda eller avsluta
utredning kring barn och unga vilket kommer förtydligas i kommande justerande
delegationsordning som uppges ska antas i nämnd januari 2022.

Revisionsfråga 2: Har skyddsbedömning genomförts och dokumenterats i enlighet med
socialtjänstlag och socialstyrelsens föreskrifter?

Bedömning: Delvis.

Vi bedömer detta utifrån att det finns rutiner framtagna som fastställer handläggningen
vid skydds- och förhandsbedömning vid ansökan och anmälan. Vi kan även konstatera
utifrån genomförd aktgranskning att skyddsbedömning i de granskade ärenden har
genomförts enligt socialstyrelsens föreskrifter. Vår bedömning är att granskningen inte
kan ge svar på om förhandsbedömningar sker inom satta tidsgränser, men att
verksamheten har en rutin för att hantera detta.

Vidare kan konstateras att verksamhetssystemet inte utgör något stöd för att säkerställa
att skyddsbedömningar och förhandsbedömningar genomförs och detta inom utsatt
tidsram. Systemet ger inte heller förutsättningar att ta ut önskvärd statistik kring detta.

Vi rekommenderar socialnämnden att säkerställa att verksamhetssystemet är ett
stödjande verktyg i handläggningsprocessen exempelvis genom att säkerställa att
skydds- och förhandsbedömningar genomförs i enlighet med gällande tidsgränser.
Systemet bör även underlätta kontroller av att handläggning har skett på korrekt sätt.

Rutiner, placering och uppföljning i HVB-hem och familjehem
Enligt socialtjänstlagen 3 kap 3 a § ska socialnämnden använda handläggare som har
avlagt svensk socionomexamen eller annan relevant examen på minst grundnivå i
högskolan för att genomföra utredning och bedömning av behovet av placering samt
genomföra uppföljning av beslutade insatser.

I socialtjänstlagen anges att den vård som socialnämnden avser att anordna för ett
barn/ungdom som placeras i familjehem eller HVB-hem ska dokumenteras i en så kallad
vårdplan. Vårdplanen ska revideras senast när barnet varit placerat i två år. Vid den
tidpunkten ska vårdplanen (om det inte finns särskilda hinder för detta) särskilt avse
barnets långsiktiga boende.

För ett barn/ungdom som är placerat i familjehem eller HVB-hem ska, enligt samma
paragraf som ovan, en så kallad genomförandeplan upprättas. Genomförandeplanen
ska beskriva hur vården ska genomföras. I Socialstyrelsens skrift Handläggning och
dokumentation inom socialtjänsten går att utläsa att genomförandeplanen, som ska
beskriva hur insatserna ska genomföras och konkretisera innehållet i vårdplanen, ska
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upprättas av den nämnd som har beslutat om placeringen. Vidare framgår att planen bör
upprättas i samråd med den som ska ge vården till barnet/den unge.

Närmare detaljer om vilka uppgifter vård- respektive genomförandeplanen ska innehålla
regleras i socialtjänstförordningen. Det handlar bland annat om målet med vården samt
hur umgänget med föräldrar, vårdnadshavare och andra närstående ska ordnas.

Av lagstiftning framgår även att den placerande nämnden noga ska följa vården av de
barn och unga som vårdas i ett familjehem, jourhem, stödboende eller hem för vård eller
boende. Detta ska ske främst genom regelbundna personliga besök i hemmet där
barnet/den unge vistas, enskilda samtal med barnet/den unge, samtal med den eller
dem som tagit emot barnet/den unge i sitt hem samt samtal med vårdnadshavare. I
socialtjänstlagen anges vidare att nämnden särskilt ska uppmärksamma barnets/den
unges hälsa, utveckling, sociala beteende, skolgång samt relationer till anhöriga och
andra närstående.

Socialtjänstlagen reglerar även att socialnämnden minst var sjätte månad ska överväga
om det, för den som är placerad i familjehem eller HVB-hem, föreligger ett behov av
fortsatt vård och hur vården bör inriktas och utformas. Enligt socialtjänstlagen framgår
även när omprövning för vården är aktuell.

I Socialstyrelsens skrift Placerade barn och unga - Handbok för socialtjänsten anges att
genomförandeplanen ska innehålla uppgifter om när och hur planen ska följas upp

Vi kommer i det här kapitlet att besvara följande två revisionsfrågor:

Revisionsfråga 3: Finns rutiner för planering, placering och uppföljning i HVB-hem  och
familjehem?
Revisionsfråga 4: Hur säkerställer nämnden att den enskilde individen får den vård och
behandling som denne är berättigad till?

Iakttagelser

Beslut om placering
Vid intervju framkommer att handläggare vid barn- och familjeenheten har ansvar för
utredning och bedömning av behov av eventuell placering. Vid placeringar som
överstiger 6 månader är nämnden delegat att ta beslut om vidare placering. Som
tidigare nämnts uppger de intervjuade att samtliga handläggare socionomexamen.

När vi granskar delegationsordningen framkommer dock att insats i form av extern
placering ska beslutas av verksamhetschef, avdelningschef, enhetschef eller
socialnämndens sociala utskott. Vid intervjuer beskrivs att delegationsordningen upplevs
vara tydlig.  Beslut om insats i form av intern placering vid kommunens egna HVB-hem
är delegerat till enhetschef.

Det uppges av de intervjuade att arbetsbelastningen inom verksamheten varit hög,
bland annat mot bakgrund av ett ökat antal aktualiseringar.
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Planering av vård vid placering
Dokumenterad rutin
Vi har inom ramen för granskningen tagit del av rutinen Placerade barn och unga -
Planering inför, under och vid avslut av placering (Daterad 2020-06-17), hämtad från
socialförvaltningens verksamhetshandbok. Rutinen omfattar planering, placering och
uppföljning avseende placeringar i HVB-hem och familjehem. Syftet med rutinen är att
så långt som möjligt säkerställa skydd för barn då det finns tveksamheter kring om ett
barn kan bo kvar hos sina vårdnadshavare/vårdgivare. I de fall barn inte kan bo hos sina
vårdnadshavare ska det ske en planering inför, under och vid avslutet av placeringen.

I rutinen framgår att det genomförs HVB-möten var 8:e vecka, som leds av
verksamhetschef och enhetschefer, där alla pågående HVB-hem placeringar belyses.

För att säkerställa att planering och uppföljningar sker i enlighet med lagstiftning pågår,
och som nämns i tidigare revisionsfrågor sker ett arbete inom barn och familj med att gå
över till ett mer processorienterad verksamhet. Processen utgår från BBIC.

Inom Kalmar kommun finns ett eget HVB-hem för barn och unga 12-18 år gamla med
fem platser. Intervjuade uppger att det egna HVB-hemmet fungerar mer som ett
mellanboende det vill säga för barn och unga som varit externt placerad. Det finns också
en akutlägenhet att tillgå som ligger frånskilt från HVB-hemmet.

Vårdplan och genomförandeplan
Vid intervjuer med representanter från barn- och familjeenheten framkommer att vård-
och genomförandeplaner upprättas i samband med placering och att det finns
dokumenterat stöd till socialsekreterarna hur dessa ska upprättas.

Vi har inom ramen för granskningen genomfört en aktgranskning av totalt åtta ärenden
avseende placerade barn/unga. Samtliga av dessa avser placeringar i HVB-hem. För
samtliga av de granskade ärendena finns upprättade vårdplaner. I ett av de åtta
ärendena kan vi dock inte utläsa datum för när dessa upprättades. Sett till
vårdplanernas innehåll redogör dessa för bland annat anledning till beslut om vård samt
mål och inriktning för vården.

Vår aktgranskning visar att det i fyra av åtta ärenden finns upprättade
genomförandeplaner. I tre av de åtta ärendena framgår datum för när
genomförandeplanen upprättades. Av de fyra upprättade genomförandeplanerna
omfattar dessa mål och aktiviteter knutna till vården. En av de granskade
genomförandeplanerna innehåller uppgifter om att uppföljningen ska ske minst var sjätte
månad, men saknar uppgifter om hur uppföljning ska ske. Två granskade
genomförandeplaner innehåller uppgifter om att samtal/uppföljningsmöten med t ex
barnet/ungdomen, familjehem etc. ska ske men saknar närmare uppgifter om när/hur
ofta.

Uppföljning
Intervjuade uppger att uppföljning av barn placering i familjehem görs 4 gånger per år, i
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annat fall ska en avvikelse upprättas. Vid placeringar i HVB-hem ska besök ske var 6:e
vecka, gärna oftare.

Vid intervjuer framkommer vidare att överväganden uppges i huvudsak ske inom
lagstadgade tidsgränser, samtidigt som de är en utmaning att komma ihåg. Det uppges
att administratörerna ofta är behjälpliga med bevakning och att registrerar det i
verksamhetssystemet.  Den aktgranskning som genomförts indikerar att uppföljningar
och överväganden i de granskade ärendena i huvudsak skett inom sex månader. I ett av
ärendena har placeringen inte varat längre än sex månader. I ett av fallen framgår inte
att ett övervägande har skett.

De intervjuade ger uttryck för att uppföljning av HVB- och familjehemsplaceringar i
huvudsak sker i enlighet med lagstadgade tidsgränser och att kontakten med
barnet/ungdomen och/eller placeringsmotparten sker löpande utifrån behov.

Egenkontroll
I tertialrapport per augusti, beslutad 2021-09-28 § 132, redovisas nämndens mål
Individanpassad vård och omsorg med tillhörande indikator Delaktighet genom
genomförandeplanering. Bedömningen görs att målet är uppfyllt. Den samlade
bedömning är att 16 av totalt 19 granskade personakter visar hur den enskilde varit
delaktiga. Det beskrivs att det framgår fortfarande viss osäkerhet kring om hur barnets
delaktighet ska dokumenteras, även om det blivit bättre. Det är av vikt att respektive
handläggare noterar hur den unge varit delaktig. Vidare pågår aktiviteter för att öka
delaktigheten i verksamheten med att barn och föräldrar är delaktiga i processens alla
delar.

Bedömning
Finns rutiner för planering, placering och uppföljning i HVB-hem och familjehem?

Bedömning: Ja

Vi bedömer att det finns rutiner för planering, placering och uppföljning i HVB-hem och
familjehem.

Säkerställer nämnden att den enskilde individen får den vård och behandling som denne
är berättigad till?

Bedömning: Nej.

Detta bedömer vi utifrån att i samtliga åtta granskade ärenden finns vårdplaner
upprättade. I fyra av de åtta granskade ärendena har en genomförandeplan upprättats. I
dessa anges mål och inriktning för vården samt hur den ska genomföras. Vi bedömer att
nämnden bör säkerställa en spårbarhet till datum för upprättande av vård- och
genomförandeplaner.

I Socialstyrelsens skrift Placerade barn och unga - Handbok för socialtjänsten anges att
genomförandeplanen ska innehålla uppgifter om när och hur planen ska följas upp. I vår
aktgranskning fann vi att mallen för genomförandeplan innehåller rubriken Hur
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uppföljningen ska genomföras, vilket vi ser positivt på. Vi noterar dock att planerna
innehåller olika uppgifter om hur och/eller när uppföljning ska ske.

Vi rekommenderar socialnämnden att säkerställa att samtliga placeringar har en
genomförandeplan som omfattar på vilket sätt och när dessa skall följas upp.

Rutiner vid upphandling
I 6 kap. 6 b § SoL reglerar att socialnämnden i samband med beslut om placering i ett
familjehem ska ingå avtal med dem som nämnden avser att anlita som familjehem.
Nämndens och familjehemmets åtaganden som avser barnets behov av stöd och skydd
under placeringen ska framgå av avtalet.

Vad gäller avtal vid placering i HVB-hem anger Socialstyrelsen att flertalet kommuner
tecknar ramavtal med varierande antal HVB-hem. För direktupphandling krävs särskilda
skäl och vid en direktupphandling liknar avtalet ofta ett ramavtal, dvs. att det reglerar
förhållandet mellan ”köpare” och ”säljare” vad gäller exempelvis avtalets omfattning och
kommunens respektive utförarens åtagande.

Vi har i det här kapitlet granskat om det finns upprättade rutiner vid upphandling av
vårdplatser inom och utom ramavtal gällande placering i HVB-hem och kommer att
besvara följande revisionsfråga:

Revisionsfråga 5: Är tillämpade rutiner vid upphandling av vårdplatser tillfredsställande?

Iakttagelser
Vi har i granskningen tagit del av en rutin vid upphandling av vårdplatser Avtal rörande
insats till enskild - tjänsteköp (HVB-hem, konsulentstött familjehem, extern bostad med
särskild service etc) hämtad från socialförvaltningens verksamhetshandbok. Rutinen
avser Socialförvaltningens interna hantering av avtal, som upprättas efter
överenskommelse om tjänsteköp av extern insats till enskild, t ex placering utanför det
egna hemmet i hem för vård eller boende (HVB-hem) eller konsulentstött familjehem.
Syftet med rutinen är att tydliggöra arbetsgången vid hantering av avtal vid tjänsteköp av
extern insats.

Kalmars kommun har deltagit i en nationell upphandling via SKR och har efter det
tecknat ramavtal avseende placeringar vid HVB-hem med SKR Kommentus, som
numera bytt namn till ADDA. De nuvarande upphandlade ramavtalen är giltiga till och
med 2021-02-14 med option att förlänga i ytterligare 1 + 1 år. Vid upphandling av
ramavtalen har Kalmars kommuns specifika behov ej beaktats.

Vid behov av avrop från ramavtalet kan en sökdatabas som omfattar samtliga
vårdgivare och vårdgivarens inriktning användas. Handläggaren kan bland annat notera
individens problematik och ålder i databasen i syfte att finna placeringsalternativ som
matchar den specifika individens behov. De intervjuade uppger att de använder sig av
databasen för att finna lämpliga placeringsalternativ.
Vid intervjuer uppges vidare att de i första hand väljer en placering inom ramavtal såvida
det inte finns särskilda skäl till att frångå ramavtalen. Exempel på att när det kan vara
aktuellt att frångå upphandlat ramavtal och genomföra en direktupphandling är när det
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saknas platser hos de upphandlade som motsvarar individens specifika behov. Det finns
en framtagen avtalsmall när placeringar genomförs utanför upphandlat ramavtal som
skall skrivas under av ansvarig chef. I samband med sakgranskning erhölls dokumentet
Checklista rekrytering. I checklistan tydliggörs vilka kontroller som ska genomföras i
samband med extern placering av barn och unga av aktuell vårdgivare.

Vid intervjuer framkommer att det vid placering utom ramavtal genomförs kontroller
avseende bland annat godkänt tillstånd från IVO, tillsynsrapporter senaste året och
referenser från andra kommuner (minst två stycken). Dessa kontroller uppges
genomföras i den mån handläggarna hinner med.

I erhållen rutin vid upphandling av vårdplatser kan vi konstatera avsaknad av vilka
kontroller av vårdgivare som skall genomföras inför placering utom ramavtal. Vi kan
vidare konstatera att rutinen inte omfattar särskilda skäl till att frångå upphandlade
ramavtal.

Aktgranskning placeringar
När en placering genomförs inom ramavtalet upprättas enligt de intervjuade alltid ett
avtal mellan utföraren och socialnämnden. Vi har inom ramen för granskningen
efterfrågat de underlag som krävs för att kontrollera placeringsmotpart och
dygnskostnad är i enlighet med upphandlat ramavtal. Det har varit tekniskt svårt för
verksamheten att tillhandahålla. Vi har istället erhållit detta men har tagit del av en lista
där verksamheten själv har genomfört dessa kontroller.

Från intervjuer framkommer att extra överenskomna kostnader utifrån den placerades
behov kan tillkomma utöver upphandlat ramavtalspris.

Vi noterar i vår aktgranskning:

● Ett av de granskade ärendena avser en placering utom ramavtal. Resterande
granskade ärendena har enligt uppgift placerats inom upphandlat ramavtal.

● Ett av de granskade ärendena saknar ett placeringsavtal.
● En placering inom ramavtal följer inte upphandlad dygnskostnad.

Bedömning
Är tillämpade rutiner vid upphandling av vårdplatser tillfredsställande?

Bedömning: Ja.

Detta bedömer vi utifrån att vi i granskningen har erhållit en rutin vid upphandling av
vårdplatser. Vi har i granskningen även tagit del av en checklista som tydliggör vilka
kontroller som ska genomföras utanför placering av ramavtal. Vi ser positivt på att
nämnden har tecknat ramavtal avseende HVB-hem genom en nationell upphandling
med SKR Kommentus, numera ADDA. Utifrån tecknat ramavtal genomförs avrop.
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Vid placering utom ramavtal uppges att det genomförs kontroll av tillstånd från IVO inför
samtliga placeringar samt inhämtning av minst två kommuners referenser. Undantag
kan finnas vid de tillfällen då en mycket akut placering ska göras.

Upphandlade tjänster är av god kvalitet
Lagstiftaren ställer höga krav på den som ska bedriva HVB-hems verksamhet. Gällande
bestämmelser för verksamheten finns bland annat i socialtjänstlagen,
socialtjänstförordningen och i Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (HSLF-FS
2016:55) om hem för vård eller boende. Det är IVO som beviljar tillstånd för att få
bedriva HVB-hem och det krav som ställs rör bland annat registerkontroll av personal,
föreståndarens och personalens kompetens, dokumentation av de insatser som
genomförs samt förekomst av ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete i enlighet
med Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2011:9). Det är IVO som
utför tillsynen vid boenden.

Enligt Sveriges kommuner och regioners (SKR) skrift Upphandling och uppföljning av
HVB noteras att kommunen som har avtal med en leverantör i sin tur kan följa upp
genom exempelvis avtalsuppföljning, individuppföljning, genom dialog eller genom att
undersöka redovisningar av egenkontroller och andra inkomna dokument.

Individuppföljningen genomförs ofta av socialsekreterare, biståndshandläggare eller
liknande. Målet med uppföljningen är att se hur väl utförande och leverans mot den
professionella bedömningen av insatser följs av leverantören samt korrigera placeringar
eller liknande utifrån förändrade behov.

I det här kapitlet redovisar vi de iakttagelser som vi har gjort avseende handläggarnas
kontroller vid tecknande av avtal inför placering samt hur kvalitet i enskilda placeringar
säkerställs genom uppföljning av genomförandeplaner. Vi har även efterfrågat
verksamhetens övriga kontroller av upphandlade verksamheter.

Revisionsfråga 6: Säkerställer nämnden att upphandlade tjänster är av god kvalitet?

Iakttagelser
Som vi tidigare noterat i rapporten så används i huvudsak placeringar där det finns
ramavtal. Det säkerställer att vissa grundläggande kontroller skett i samband med
ramavtalsupphandlingen. Akt granskningen av åtta placeringar påvisade ett ärende där
placering av utanför ramavtal. De intervjuade uppger att det vid placering utom ramavtal
ska genomföras kontroller avseende bland annat godkänt tillstånd hos IVO,
tillsynsrapporter senaste året och referenser från andra kommuner (minst två stycken).
Dessa kontroller avseende tillstånd från IVO och referenser uppges alltid genomföras
men undantag kan förekomma om det är en mycket akut placering.

Som vi även tidigare noterat i rapporten upprättas genomförandeplaner i samband med
placering och att det finns dokumenterat stöd till socialsekreterarna hur dessa ska
upprättas. I vår aktgranskning påvisade dock att i fyra av de åtta ärenden som granskats
hade upprättade genomförandeplaner varav en saknar datum för genomförande. I de
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fyra upprättade genomförandeplanerna omfattar dessa mål och aktiviteter knutna till
vården. Vid intervjuer uppges att uppföljning av genomförandeplanerna genomförs flera
gånger per år och revideras vid behov. Den aktgranskning som genomförts indikerar att
uppföljningar och överväganden i de granskade ärendena i huvudsak skett inom sex
månader. I ett av ärendena har placeringen inte varat längre än sex månader. I ett av
fallen framgår inte att ett övervägande har skett.

Synpunkter och klagomål
Enligt uppgift vid intervjuer har arbetet med synpunkts- och klagomålshantering
utvecklats under de senaste åren. Enligt protokoll tar nämnden del av punkten
socialförvaltningens kvalitetsarbete och kommunens ledningssystem två gånger under
år 2021 fram till och med november. Förvaltningen rapporterar till nämnden om inkomna
synpunkter, avvikelser och lex Sarah rapporter som inkommit och handlagts av
förvaltningen. Enligt uppgift så omfattas inte inkomna synpunkter och klagomål brister
hos de upphandlade leverantörerna.

Kontroller
Inom ramen för internkontrollplanen lyft risken för att ramavtal inte följs samt att detta
kan påverka verksamheten. Brister kan enligt bedömningen i internkontrollplanen leda
till förtroendeskada och ekonomisk skada. Det framgår inte tydligt att brister i
följsamheten till ramavtal utgör en risk för bristande kvalitet i de insatser som beviljas.
Enligt internkontrollplanen genomförs kontrollerna avseende avtalstrohet en gång per år.

Enligt vad som framkommit vid genomförd granskning så görs inte några andra specifika
kontroller av kvalitén vid upphandlade tjänster. Verksamheten har exempelvis inte bett
om att få del av eventuella egenkontroller eller brukarundersökningar som genomförts
av boendena.

Bedömning
Hur säkerställer nämnden att upphandlade tjänster är av god kvalitet?

Bedömning: Delvis.

Det bedömer vi utifrån att de flesta barn har placeringar inom ramen för upprättat
ramavtal där erforderliga kontroller av leverantören ska vara säkerställda.

Vidare kan vi konstatera att fyra av de åtta ärenden som vi aktgranskat saknar upprättad
genomförandeplan som kan ligga till grund för att säkerställa kvaliteten hos leverantören
i det enskilda ärendet. Vi kan vidare konstatera att det finns ett arbete med hantering av
synpunkts- och klagomålshantering vilket även uppges ha utvecklats senaste åren.
Dock omfattas inte inkomna synpunkter och klagomål brister hos de upphandlade
leverantörerna.

Vår bedömning är att verksamheten kan med fördel följa SKR:s skrift Upphandling och
uppföljning av HVB där kommunen som har avtal med en leverantör kan göra
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uppföljningar genom att exempelvis undersöka redovisningar av egenkontroller och
andra inkomna dokument.

Vi rekommenderar socialnämnden att utarbeta och dokumentera former för hur man
säkerställer att upphandlade tjänster är av god kvalitet.
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Bilaga

Nämndens mål och dess uppföljning

I tertialrapporten per augusti redogörs för målet Säker vård och omsorg där
bedömningen görs att de flesta barn som är placerade får den vård och omsorg de
behöver. Dock finns en negativ utveckling jämfört med förra tertialet med anledning av
att ett flertal placeringar har avslutats oplanerat, att de konsulentstödda familjehemmen
har ökat i användande och att få har kunnat övergå i egen regi. Skälet till de oplanerade
avsluten av placeringar är att barnens behov är mycket komplexa och ställer stora krav
på både familjehem och HVB-hem och en bra matchning är svår att göra. Detta har i sin
tur lett till att någon minskning av konsulentstödda familjehem inte varit möjlig.

Vidare beskrivs i tertialrapporten trots flera vidtagna åtgärder är det fortsatt svårt att
rekrytera familjehem. Svårigheter finns att rekrytera familjehem så att en trygg och säker
matchning kan göras. Uppdragen blir mer och mer komplexa med barn och ungdomar
med stora behov, vilket också bekräftas utifrån intervjuerna. Ett arbete har påbörjats
med att undersöka förutsättningarna för att utveckla arbete med förstärkt stöd till
familjehem.

Det framgår vidare i tertialrapport per augusti att under våren har samarbetet inom
verksamhetsområdet barn och familj utökats. Insatser på både korttidsboende och i
hemmet har satts in för att undvika externa placeringar, vilket har lett till goda resultat för
barnet. Det har också pågått ett aktivt arbete med att minska externa HVB-hem
placeringar under en tid, vilket nu ger goda resultat både när det gäller kostnad och
kvalitet. Exempelvis har ett fördjupat individuellt arbete med alla placerade ungdomar
lett till att fler har kunnat flytta hem. Arbete med tidiga samordnade insatser för barn och
unga, TSI, pågår i samverkan med skola och regionen i form av delprojekt. De externa
placeringar som genomförs är motiverade och planerade utifrån behov och tydliga mål
för behandlingen mot ökad självständighet. Att individerna så långt det är möjligt får sin
vård på hemmaplan är en kvalitetsaspekt för långsiktiga resultat på individnivå.
Utmaningen är de varierande behoven och därmed att hitta de mest kostnadseffektiva
lösningarna över tid inom heldygnsvård.

Målet Tillgänglig vård och omsorg bedöms inte nås. Målen för indikatorerna inom
förebyggande arbete och tidiga insatser nås inte full ut. Resultatet visar en minskning av
föräldrastödsgrupper jämfört med år 2020. Den främst anledningen till detta är påverkan
från rådande covidpandemi. Under hösten kommer fler föräldrastödsgrupper
genomföras för kompensera för inställda tillfällen under våren. Vidare har medarbetare
utbildats i nya föräldrastödsprogram för att bredda utbudet och öka tillgängligheten för
föräldrar som vill ta del av föräldrastödsgrupper framöver.
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Nämndens uppföljning av kostnadsutvecklingen för placeringar
Vidare tar nämnden del av ekonomiska månadsrapporter fem gånger under år 2021
fram till och med 2021-11-11. Månadsrapporterna innehåller främst en redovisning av
driftsredovisning, det redogörs inte för några nyckeltal. Det redogörs även för två
tertialrapporter. Intervjuade chefer uppger att nämnden får ta del av verksamhetsstatistik
tertialvis.

Verksamhetsområdet barn och familj prognostiserar ett underskott med -6,5 mnkr. Vad
gäller externa institutionsplaceringar avslutas dessa tidigare än beräknat vilket har lett till
att det prognostiserade underskottet minskat. Underskottet beror främst på ökat antal
barn placerade i familjehem, både interna och konsulentstödda.

I tertialrapporten per augusti redovisas bland annat indikatorn Kostnad för externa
placeringar ska ske inom budgetram vilket bedöms bli uppnått. För perioden jan-juli
2021 är kostnaden för externa HVB-hem placeringar 13,0 mnkr och budget 2021 är 20,3
mnkr.

2022-01-27

Jörn Wahlroth Malou Olsson
___________________________ ___________________________

Uppdragsledare Projektledare

Denna rapport har upprättats av Öhrlings PricewaterhouseCoopers AB (org nr 556029-6740) (PwC) på uppdrag
av Kalmar kommun enligt de villkor och under de förutsättningar som framgår av projektplan från den
2020-08-26. PwC ansvarar inte utan särskilt åtagande, gentemot annan som tar del av och förlitar sig på hela
eller delar av denna rapport.
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Motion från Framtid Kalmar                                                                                 2022-01-27 

 

Pausa de ekonomiska bidragen till studieförbundet Ibn Rushd. 

Kalmar kommun har sedan 2017 betalat ut bidrag till studieförbundet Ibn Rushd.  

Ibn Rushd är ett studieförbund med kopplingar till den islamistiska organisationen Muslimska 
brödraskapet, som är ett extremistiskt islamiskt nätverk. Studieförbundet har blivit påkommet med 
att bjuda in antisemitiska samt shariaföreläsare och extrema ”jihadistpredikanter” till sina aktiviteter. 
Såväl terrorforskaren Magnus Ranstorp som socialantropologen Aje Carlbom har kritiserat 
Folkbildningsrådets för deras bristfälliga granskning av Ibn Rushd. 
 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) har konstaterat att studieförbundet har 
kopplingar till Muslimska brödraskapet, vilket även stödjs av andra granskningar. Därtill har det av 
terrorforskare tolkats som att Säkerhetspolisen varnat för att bevilja bidrag till Ibn Rushd då man ser 
risker med att skattepengar går till våldsbejakande extremism genom studieförbundet. 
 
I Kalmar samarbetar Ibn Rushd med den sunnimuslimska Islamiska kulturföreningen Salam. Det är 
den föreningen som driver den sunnimuslimska källarmoskén på Storgatan. Det har framkommit 
flera vittnesmål om att det förekommit föreläsare med tvivelaktigbakgrund i källarmoskén och även 
propaganda för Islamiska staten. Jag har själv kunnat konstatera att samma personer som framförde 
antisemitiska och hatiska tal på Larmtorget 2009 nu är företrädare för den Islamiska kulturföreningen 
Salam. Vilket stärker uppfattning att terrorforskaren Magnus Ranstorp, MSB och Säpo har rätt i sina 
uppfattningar om studieförbundet Ibn Rushd. 
 
Flera kommuner har stoppat bidrag till studieförbundet Ibn Rushd. Bland annat de stora 
kommunerna Göteborg och Uppsala. Den 26 januari 2022 beslutat även Linköpings kommun att 
stoppa bidragen till Ibn Rushd och göra en utredning av Ibn Rushd i Linköping verksamhet för att 
sedan besluta om bidragen skall stoppas permanent. De partier som stod bakom beslutet var 
Sverigedemokraterna, Socialdemokraterna, Moderaterna, Kristdemokraterna och Liberalerna. 
 
Ansvariga tjänstemän eller politiker på Kultur- o Fritidsförvaltningen har ingen kunskap om vilka Ibn 
Rushd är i Kalmar. Vilka personer är ansvariga för Ibn Rushd i Kalmar? Finns det en lokal styrelse och 
vilka personer sitter i denna styrelse? Kalmar kommun vet inte till vem som bidragen går och till vad. 
Hur man än letar efter uppgifter om vilka personer som står bakom Ibn Rushd i Kalmar och deras 
verksamhet eller den Islamiska Kulturföreningen Salam så hittar man ingenting på de officiella 
webbsidorna eller sajter över registrerade föreningar. 
 
Jag anser att Kalmar kommun bör göra en lokal utredning av Ibn Rushd och deras verksamhet i 
Kalmar. Men också att utreda vilka kopplingar som finns till den Islamiska Kulturföreningen Salam, då 
föreningen driver den sunnimuslimska källarmoskén på Storgatan men även om det finns andra 
kopplingar till tvivelaktiga organisation som inte lever upp till de krav som vi ställer på 
bidragsmottagare av kommunala stöd. 
 



I min granskning av Ibn Rushds Östra (där Kalmar ingår) verksamhetsberättelse och redovisning av 
studietimmar för 2019 och 2020 har jag upptäckt stora brister och direkta felaktigheter. Vilket jag 
påpekat för tjänstemännen på Kultur- o Fritidsförvaltningen men det har uppenbarligen sopats under 
mattan av ansvariga personer inom Kalmar kommun. 
 
I de redovisade studietimmarna för 2019 så utgör arabiska, islam och den muslimska identiteten en 
majoritet av studietimmarna och Ibn Rushd framstår mer som ett religiöst förbund, som grundar sig 
mer på islam än som ett studieförbund i traditionell mening. Knappast något som gynnar vare sig 
demokrati eller integration i det svenska samhället. 
 
Med anledning av det anförde yrkar jag på följande. 
 

- Att Kalmar kommun startar en utredning av Ibn Rushds verksamhet för att utröna om 
studieförbundet uppfyller de krav och policydokument som Kalmar kommun har för att 
erhålla ett kommunalt ekonomiskt stöd. 

- Att Kalmar kommun pausar utbetalningen av bidrag till studieförbundet Ibn Rushd under 
tiden som Kalmar kommun utreder studieförbundet Ibn Rushd och deras verksamhet i 
Kalmar. 
 

 
Thoralf Alfsson 
Framtid Kalmar 
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UTDRAG 
 

Sammanträdesdatum 

2022-01-27 

 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 9 februari 2022. 
 

§ 11 

Medborgarförslag om att kommunen börjar abonnera 
på X-rundan 

Dnr KFN 2021/0191 

Handlingar 

Förvaltningens skrivelse 2022-01-13. 
Medborgarförslag om att kommunen börjar abonnera på X-rundan. 

Bakgrund 

Tjänsten X-rundan möjliggör för kommunens invånare att kunna gå olika 
digitala tipsrundor runt om i kommunen och nyttjas i dagsläget av 30 
kommuner i landet. En slinga består av femton fysiska skyltar med QR-koder. 
För att kunna genomföra en tipspromenad loggar användaren in i appen, 
skannar QR-koden och väljer ett quiz. Med hjälp av en interaktiv GPS-karta 
kan användaren se var frågorna är placerade digitalt.  
 
X-rundan tillhandahåller totalt 4 olika quiz som byts ut 1 gång/vecka på 
söndagar. Tjänsten erbjuder också möjlighet för en kommun att skapa egna 
quiz. En fysisk slinga kan innehålla ett obegränsat antal quiz. Andra aktörer kan 
nyttja existerande anläggningar mot en kostnad. Skolor, bibliotek eller 
föreningar kan med ett eget konto skapa egna privata quiz och lägga detta på 
en existerande slinga.  
 
Kommunen ställer sig mycket positiv till initiativ som bidrar till god folkhälsa 
och får människor i rörelse. Kommunen ställer sig också positiv till förslag att 
utveckla tipspromenader men vill inte konkurrera med föreningars 
tipsverksamhet och har därför identifierat följande punkter som bör utredas 
vidare innan beslut kan fattas angående att abonnera på X-rundan: 
 

1. Samarbete med föreningarna 
Det finns i dagsläget minst tre föreningar som anordnar traditionella tips-
rundor i kommunen. Dessa verksamheter måste beaktas för att undvika en 
konkurrenssituation. De berörda föreningarna är Friluftsfrämjandet Kalmar, 
Korpen Kalmar och Kalmar orienteringsklubb. Friluftsfrämjandet ställer sig 
mycket positiva till förslaget och har tydliggjort ett starkt intresse av att nyttja 
tjänsten. Även Korpen Kalmar uppger att det finns ett eventuellt intresse av att 
nyttja tjänsten som ett komplement till nuvarande tipspromenader.  
Kalmar orienteringsklubb ställer sig i allmänhet positiv till förslaget, men 
tydlig-gör att deras verksamhet måste visas hänsyn då föreningens 
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Kultur- och fritidsnämnden UTDRAG 

  Sammanträdesdatum 
   2022-01-27 

 

 

tipspromenader utgör föreningens största inkomstkälla. De är i dagsläget 
osäkra på om föreningen vill nyttja tjänsten.  

2. Kostnader för uppstart och abonnemang 

Kostnader för tjänsten varierar beroende på antal slingor, materialval och 
tilläggstjänster. Enligt uträkningar baserat på X-rundans schablonbelopp skulle 
kostnaden för sex tipspromenadslingor uppgå till minst 68 000 kr det första 
året, därefter 18 000 kr/år för ett fortsatt abonnemang. Om föreningarna vill 
nyttja abonnemanget tillkommer en kostnad på 2500 – 4500 kr/år/förening. 
Det totala priset kan dock komma att ändras i en slutgiltig offert.  

Kultur- och fritidsförvaltningen har sökt en referens i Karlstad kommun som i 
dags-läget nyttjar X-rundan. De uppger att man är nöjda med tjänsten och att 
samarbetet med X-rundan som företag fungerat väl.  

 

Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår att kommunen kontaktar de 
föreningar som kan ha intresse av stöd i sina tipspromenader för att utröna om 
X-rundan är intressant för det. 
 

Överläggning 

Under överläggningen presenterar förslagsställare Gabriella Vesterberg idén för 
nämnden. 

Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar att medborgarförslaget härmed anses 
besvarat. 
 

Expedieras 

Förslagsställare 
Kommunfullmäktige 
 
 

Sekreterare 

Valdete Mehmeti 
 
 

Justeras 

 
Maia Dahlberg Ulf Bexell 
ordförande  
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Kultur- och fritidsförvaltningen Verksamhets o ledningsstöd 
Adress   ,    │ Besök 

Tel 0480-45 00 00 vx │ Fax   │eva-lena.larsdotter@kalmar.se 

TJÄNSTESKRIVELSE 
Handläggare Datum Ärendebeteckning 
Eva-Lena Larsdotter 2022-01-13 KFN 2021/0191 
50611 

Kultur- och fritidsnämnden 

Medborgarförslag om att kommunen börjar 
abonnera på X-rundan 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att medborgarförslaget härmed anses be-
svarat. 

Bakgrund 

Tjänsten X-rundan möjliggör för kommunens invånare att kunna gå olika digi-
tala tipsrundor runt om i kommunen och nyttjas i dagsläget av 30 kommuner i 
landet. En slinga består av femton fysiska skyltar med QR-koder. För att kunna 
genomföra en tipspromenad loggar användaren in i appen, skannar QR-koden 
och väljer ett quiz. Med hjälp av en interaktiv GPS-karta kan användaren se 
var frågorna är placerade digitalt. 

X-rundan tillhandahåller totalt 4 olika quiz som byts ut 1 gång/vecka på 
söndagar. Tjänsten erbjuder också möjlighet för en kommun att skapa egna 
quiz. En fysisk slinga kan innehålla ett obegränsat antal quiz. Andra aktörer kan 
nyttja existerande anläggningar mot en kostnad. Skolor, bibliotek eller före-
ningar kan med ett eget konto skapa egna privata quiz och lägga detta på en 
existerande slinga.  

Kommunen ställer sig mycket positiv till initiativ som bidrar till god folkhälsa 
och får människor i rörelse. Kommunen ställer sig också positiv till förslag att 
utveckla tipspromenader men vill inte konkurrera med föreningars tipsverk-
samhet och har därför identifierat följande punkter som bör utredas vidare 
innan beslut kan fattas angående att abonnera på X-rundan: 

1. Samarbete med föreningarna

Det finns i dagsläget minst tre föreningar som anordnar traditionella tips-
rundor i kommunen. Dessa verksamheter måste beaktas för att undvika en 
konkurrenssituation. De berörda föreningarna är Friluftsfrämjandet Kalmar, 
Korpen Kalmar och Kalmar orienteringsklubb. Friluftsfrämjandet ställer sig 



KFN 2021/0191 2 (2) 

mycket positiva till förslaget och har tydliggjort ett starkt intresse av att nyttja 
tjänsten. Även Korpen Kalmar uppger att det finns ett eventuellt intresse av att 
nyttja tjänsten som ett komplement till nuvarande tipspromenader. Kal-mar 
orienteringsklubb ställer sig i allmänhet positiv till förslaget, men tydlig-gör att 
deras verksamhet måste visas hänsyn då föreningens tipspromenader utgör 
föreningens största inkomstkälla. De är i dagsläget osäkra på om föreningen vill 
nyttja tjänsten.  

2. Kostnader för uppstart och abonnemang

Kostnader för tjänsten varierar beroende på antal slingor, materialval och till-
äggstjänster. Enligt uträkningar baserat på X-rundans schablonbelopp skulle 
kostnaden för sex tipspromenadslingor uppgå till minst 68 000 kr det första 
året, därefter 18 000 kr/år för ett fortsatt abonnemang. Om föreningarna vill 
nyttja abonnemanget tillkommer en kostnad på 2500 – 4500 kr/år/förening. 
Det totala priset kan dock komma att ändras i en slutgiltig offert.  

Kultur- och fritidsförvaltningen har sökt en referens i Karlstad kommun som i 
dags-läget nyttjar X-rundan. De uppger att man är nöjda med tjänsten och att 
samarbetet med X-rundan som företag fungerat väl.  

Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår att kommunen kontaktar de förening-
ar som kan ha intresse av stöd i sina tipspromenader för att utröna om X-
rundan är intressant för det. 

Henrik Nilsson Ederam Eva-Lena Larsdotter 
förvaltningschef friluftsutvecklare 

Bilagor: 
Medborgarförslag om att kommunen börjar abonnera på X-rundan. 
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UTDRAG 
 

Sammanträdesdatum 

2022-01-27 

 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 9 februari 2022. 
 

§ 12 

Medborgarförslag om skyltar MTB-bana 

Dnr KFN 2021/0206 

Handlingar 

Förvaltningens skrivelse 2022-01-13. 
Medborgarförslag om skyltar MTB-bana. 

Bakgrund 

Kommunen håller med om att cykling bidrar till folkhälsa och att det är en 
stor efterfrågan på skyltade cykelområden. Det område som 
medborgarförslaget hänvisar till hanteras som en större helhet med 
utvecklingsplan benämnt Skärgårdsparken. Här finns potential att utveckla 
rekreationsintressen parallellt med de tekniska anläggningarna och att 
etablera skyltade entréområden för cykel samt anlägga olika leder. 
 

Kommunen har flera gånger träffat representanter från cykelintressegrupper 
och diskuterat cykelutveckling i området. Under reningsverkets 
ombyggnadstid har kommunen godkänt tillfällig användning av befintliga 
stigar i området och hjälpt till att klippa cykelstigar som träningsbana på den 
ena deponikullen. Kommunen har också byggt grindar och färister 
anpassade till både cyklister och betande djur i området 
 
Nu har arbetet med permanent skyltning för mtb-stigar påbörjats. Ett 
fältbesök genomfördes i november 2021 på delar av stigsystemet som varit 
tillfälligt uppmärkt 
 

för mtb för att bedöma lämpliga permanenta sträckor utifrån 
naturförutsättningar och andra intressen. På fältinventeringen deltog 
representanter från kommunen (natur, friluftsliv och service) tillsammans 
med tre cyklister från Hansa GP och Södermöre mtb. 
 

Kommunen bedömer att några delar inte är lämpliga att skylta permanent 
för cykel pga. andra starka intressen. För vissa delsträckor behöver marken 
förstärkas med bättre markunderlag eller spångar för att klara slitage. Men 
till största del bedöms stigarna fungera för permanent mtb-skyltning utan 
större åtgärder och till delar kombinerat med vandringsled. 
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Kultur- och fritidsnämnden UTDRAG 

  Sammanträdesdatum 
   2022-01-27 

 

 

För den permanenta skyltningen av mtb-stigar kommer regionens 
skyltmarkeringssystem användas. Arbetet med att genomföra skyltningen 
kommer att påbörjas under våren 2022. 
 
 

Beslut 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar att medborgarförslaget härmed anses 
besvarat. 

Expedieras 

Förslagsställare 
Kommunfullmäktige 
 
 

Sekreterare 

Valdete Mehmeti 
 
 

Justeras 

 
Maia Dahlberg Ulf Bexell 
ordförande  
 



 

 
 

 

 

 
Kultur- och fritidsförvaltningen Verksamhets o ledningsstöd    

Adress   ,    │ Besök    
Tel 0480-45 00 00 vx │ Fax   │eva-lena.larsdotter@kalmar.se  

   

    TJÄNSTESKRIVELSE 
Handläggare Datum Ärendebeteckning 
Eva-Lena Larsdotter 2022-01-13 KFN 2021/0206 
50611 

 
 
 
Kultur- och fritidsnämnden 

 
 
 

Medborgarförslag om skyltar MTB-bana 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att medborgarförslaget härmed anses be-
svarat. 

Bakgrund 
Kommunen håller med om att cykling bidrar till folkhälsa och att det är en 
stor efterfrågan på skyltade cykelområden. Det område som medborgarför-
slaget hänvisar till hanteras som en större helhet med utvecklingsplan be-
nämnt Skärgårdsparken. Här finns potential att utveckla rekreationsintres-
sen parallellt med de tekniska anläggningarna och att etablera skyltade en-
tréområden för cykel samt anlägga olika leder. 
 
Kommunen har flera gånger träffat representanter från cykelintressegrupper 
och diskuterat cykelutveckling i området. Under reningsverkets ombygg-
nadstid har kommunen godkänt tillfällig användning av befintliga stigar i 
området och hjälpt till att klippa cykelstigar som träningsbana på den ena 
deponikullen. Kommunen har också byggt grindar och färister anpassade till 
både cyklister och betande djur i området 
 
Nu har arbetet med permanent skyltning för mtb-stigar påbörjats. Ett fältbe-
sök genomfördes i november 2021 på delar av stigsystemet som varit tillfälligt 
uppmärkt 
 
för mtb för att bedöma lämpliga permanenta sträckor utifrån naturförut-
sättningar och andra intressen. På fältinventeringen deltog representanter 
från kommunen (natur, friluftsliv och service) tillsammans med tre cyklister 
från Hansa GP och Södermöre mtb. 
 
Kommunen bedömer att några delar inte är lämpliga att skylta permanent 
för cykel pga. andra starka intressen. För vissa delsträckor behöver marken 
förstärkas med bättre markunderlag eller spångar för att klara slitage. Men 
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till största del bedöms stigarna fungera för permanent mtb-skyltning utan 
större åtgärder och till delar kombinerat med vandringsled. 
 
För den permanenta skyltningen av mtb-stigar kommer regionens skyltmar-
keringssystem användas. Arbetet med att genomföra skyltningen kommer 
att påbörjas under våren 2022. 
 
 
 
Henrik Nilsson     Eva-Lena Larsdotter 
förvaltningschef friluftsutvecklare 
 
 
 

 
Bilagor: 
Medborgarförslag ”Skyltning av MTB-bana”. 
 
 



�������������	
�����	�	���������	���	����	������	���������	�	������	���� �� ��	����! "���		��	� �

#$%&'()*(+,(-.*)�������������	
�����	�	���������	���	����	������	���������	�	���� �� ��	����!/0	12+'(3*45'2675..2*%$2	3$..*2	+$.*238.*29	-:2;<274	'=>	3$%&'()*(+,(-.*)�����	��	?@AB�C��	����	���A��D���B����D	����	��	���	��	���	E�	����	������	F"���������	������	������G���H	�I�?����	��E	���A��D���B����DFJ	�����	�B�	���	��	���	�����	ECG�?�	��D	?@	���AA���	��E	����	���������	�G��J	K�����	G�	����	G�����	��	������G���	�����	�I�?����	���G����L	�@	�����	���	�����	� �CG�����	�B�	�����	�I?	��	G�����H	�����	����@	������	E�������	���	��I������	G�	���	���A��D���B����DJ		M�D	�B��G����	���	C�D	E��	����	������	F"���������	������	������G���H	�I�?����	��E	���A��D���B����DFJ	M�D	G�	�G��B�	���B���@��	���	���	���	���A��D���B����D	����AG�	��E	����	�����G���	���	���	������	��	���JN0	#$%&'()*(+,(-.*)



�������������	
�����	�	���������	���	����	������	���������	�	������	���� �� ��	����! "���		��	� �

#$%&'()*+&$����	���	,�	����-���.���	�	/�����	������	���	�,���	��	���-��0���.����0	����	�����������,���0�1	23	�����	�,��	�3�	��	�.4��05����	���	63�����	��5	�.�-,����	���	���������	�������5����1	7�	�5�����	��5	�����	�	/������	���������01����	���-��0���.����0	�.�4�	�66	��5	-���	����,�	5������0	������	��	����������	6������660�����	��	�,����1	8�	����,�	5������0	���	�,���	��	�����1	9660�������	-�5������	,���	�	����05��	���	-���,���������	�	������:����.�������0��	;<�2=>1 ?	5��	��	��	�:�6����	�����	������,���	���,��	��0	��	�����	� �4,�����	���,�����	@ABC'DC') ":�6���������	�.�	E�����,����	 	��5	�.�	63	������,���1	��	��	��,���	5��6��FF���������1������1��F��������63	���	����	,�����	�������	���G	 1�,�	���	5,�HCBI'+D	J+**	(CJA&'K)'%L'BM)K"�:�����0	��	N7O -���9����	��	�������	3���	5��	�������:����0	.���	������0�	��5	5,�	�	/�����	,�	���	��� ����	6�������	���	�����	03�0��	6��	�����	��5	3���	��	�.�	N7O1	��	�����	���0	��	�:����	���	-���	��3�	����0���	3��	�,����0��	 	P���O:00	<2	�	�.���	��5	�,����	�����	��	/�����1	�����	-���	,�	���0	-���	6�����������	�,���	���	6����1E.����0�	7�	����	���	6��������	��:�����0��:����	��5	��������������:��	�.�	N7O -����1HCBI'+D	D+MI)	%L'AQ**'+$K)'	J+**	(CJA&'K)'%L'BM)K	BIRMMC	+$$CAQ')�����	�.����0	������	0:���	����5,����	�	����	3�����	��5	.66��	�66	�.4��05����	�.�	��������	���	5����	�,��1	����	����5����F������6��	���	���	4���	63	�����	���,����0	�.��������	�:����0	���	���	-��	�.�	.���0�	����������������1	"�	�1�S1	T:-���	���������3��	 	"�����-,����3��1U+MM	JR	MQKK)	*+MM	C$	A+MJ	CMMC'	%+MVT�4



�������������	
�����	�	���������	���	����	������	���������	�	������	���� �� ��	����! "���		��	� �



 1 (2) 

 

UTDRAG 
 

Sammanträdesdatum 

2022-01-20 

 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 27 januari 2022 
 

§ 2 

Svar på medborgarförslag om att Klostergatan-
Skansgatan görs om till gångfartsområde, 2021-6036 

Dnr SBN 2021/0225 

Handlingar 

Samhällsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 5 januari 2021 

Bakgrund 

Förslagsställaren önskar att ett gångfartsområde införs på Klostergatan och 
Skansgatan då detta stråk inbjuder till gångtrafik. 

Yttrande 

Klostergatan-Skansgatan ligger i Gamla stan på gränsen mellan äldre 
villabebyggelse och Södra kyrkogården. Att här inrätta ett gångfartsområde 
låter sig inte enkelt göras så som grundtanken är med denna gatutyp, nämligen 
att sudda ut gränserna för var bilar, cyklister och gångtrafikanter ska 
röra/uppehålla sig. Gångtrafikanten ska på ett gångfartsområde i princip kunna 
gå hur den vill och övrig trafik ska anpassa sig till gångtrafikanten och dess låga 
hastighet. Det skulle innebära att trottoarerna tonas ned eller helst helt tas bort. 
Trottoarerna bör dock ur kulturmiljösynpunkt inte förändras i sin utformning 
och kantstenen bör inte bytas ut till annat material. Detta utifrån en syn på 
platsen under hösten med anledning av de stundande vägarbetena i hela 
området. Dagvattenföringen mot gatubrunnarna bör dessutom inte störas. 
 
Efterfrågan på gatuparkering här är hög, inte minst under turistsäsongen.  
Klostergatan och Skansgatan är redan idag lågtrafikerade och relativt 
inbjudande för cykling och gångtrafik. Gatusektionen är relativt smal med 
enkelriktad motorfordonstrafik och med en tvär nittiograderssväng som inte 
uppmuntrar till höga hastigheter hos biltrafiken. Trottoaren på Skansgatan är 
dock alltför smal p.g.a. en ovanlig och särskilt värdefull häck låtits växa långt in 
över trottoaren. Denna ska nu under längre period successivt klippas in steg 
för steg. Detta som ett resultat av samhällsbyggnadskontorets dialog med 
fastighetsägaren under 2021. 

Utifrån de ovan redovisade aspekterna rekommenderas inte införande av ett 
gångfartsområde på Klostergatan och Skansgatan. 
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Samhällsbyggnadsnämnden UTDRAG 

  Sammanträdesdatum 
   2022-01-20 

 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget om att Klostergatan-
Skansgatan görs om till gångfartsområde. 
 
 

Sekreterare 

Monica Helgesson 
 
 

Justeras 

 
Peter Akinder Leila ben Larbi 
ordförande  
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Medborgarförslag
Ärendenummer: #141465 | Inskickat av: ANDERS ROHLÉN | 2022-01-16 19:56

1. Information

Skillnaden mellan felanmälan, synpunkt och medborgarförslag

Innan du påbörjar ditt medborgarförslag vill vi att du ska ha sett filmen "Skillnaden mellan 
felanmälan, synpunkt och medborgarförslag". Detta för att vi ska kunna hjälpa dig på snabbast 
och mest effektiva sätt. Kanske är ditt ärende en felanmälan eller synpunkt istället? Då finns det 
andra e-tjänster för denna typ av ärende, vilka också oftast hanteras mer skyndsamt än ett 
medborgarförslag. 

Jag försäkrar att jag har sett filmen "Skillnaden mellan felanmälan, synpunkt och 
medborgarförslag". Jag är därför införstådd med vad ett medborgarförslag innebär och vill 
fortsätta med att skicka in det.

2. Medborgarförslag
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Information

Alla som är folkbokförda i Kalmar kommun kan lämna in medborgarförslag till 
kommunfullmäktige. På detta sätt får du möjligheten att påverka och förbättra den kommunala 
verksamheten. Ta chansen och delta i Kalmars utveckling.

Ditt medborgarförslag följs upp och blir allmän handling liksom de eventuella personuppgifter 
du lämnar. En allmän handling kan läsas av andra. Uppgifterna behandlas även i enlighet med 
bestämmelserna i Dataskyddsförordningen (GDPR).

-

, har du en synpunkt eller felanmälan använd dig av dessa e-tjänster istället: Observera Synpunkt
eller för Felanmälan:  och sök på felanmälan. Är du osäker https://minasidor.kalmar.se/oversikt
på vad ditt ärende klassas som? .Läs mer här

Beskriv ditt medborgarförslag

Byggnation av en större lekplats i Rinkabyholm, av samma storlek och typ som finns i liknande 
områden som Smedby, Lindsdal och Ljungbyholm.

De befintliga lekplatser i Rinkabyholm som är avsedda för allmänheten (dvs inte placerade inne 
på förskola eller skola) är små med endast ett fåtal lekredskap.

Förslagsvis utnyttjas yta omkring den lilla lekplats som ligger i skogen vid Förskolan Månen (på 
bifogad karta benämnd Stora & Lilla Björn). Denna skog består av ett glest bestånd av större träd 
samt väldigt mycket sly, vilket medför ett begränsat rekreationsvärde hos skogen som den ser ut 
idag. Det borde vara möjligt att endast ta bort slyet och låta flertalet av de större träden vara 
kvar för att bibehålla skogskaraktären.

Beskriv vilka förbättringar ditt medborgarförslag skulle innebära

Att barn i Rinkabyholm får tillgång till samma fina möjligheter till lek som barn i andra områden i 
Kalmar. Miljömässigt bättre då en lekplats i Rinkabyholm skulle vara möjlig att nå till fots eller 
med cykel istället för att som idag behöva ta bil till omkringliggande lekplatser. Lite större barn 
får möjlighet att ta sig till lekplatsen själva utan att behöva bli skjutsade av föräldrar.

Vill du lägga till en bild eller fil?

Ja

/oversikt/overview/106
/oversikt
https://www.kalmar.se/kommun-och-politik/medborgarforslag.html
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Lägga till bild eller fil

Använder du mobilversionen av e-tjänsten så är det möjligt att använda mobilkameran för att ta 
bilder att skicka in tillsammans med ärendet.

Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer.

Jag samtycker till att de inskickade uppgifterna till medborgarförslag publiceras på Kalmar 
kommuns webbplats. Jag samtycker/godkänner även till att bli kontaktad inför det 
sammanträde där mitt medborgarförslag ska behandlas.

3. Återkoppling
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